
 

تیپ دانشجویی مطلوب از نظر دانشگاه
همشهری آنلاین نوشت: عکسی در فضای مجازی منتشر 
شده که کاربران می گویند در مقابل یکی از دانشگاه های 

اهواز نصب شده است. 

ریزش به علت گودبرداری در بندرعباس
صدا و سیما از زبان معاون عملیات سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری بندرعباس نوشت: گودبرداری موجب ریزش 
بخشی از دیوار و کف پارکینگ یک ساختمان و سقوط چهار خودرو 
در گود شد. عبدالمهدی حسین پور افزود: در کنار این پارکینگ برای 
ساخت یک ساختمان دیگر خاکبرداری شده بود که چهار خودروی 
سواری پارک شده، در این گود سقوط کرد. او گفت: این حادثه صبح 
دیروز در خیابان خوشنودی مجاور دانشگاه آزاد اسلامی بندرعباس 
رخ داد و مصدومی نداشت. حسین پور گفت: این حادثه ساعت شش 
و ۵۷ دقیقه صبح دیروز به آتش نشانی اعلام شد. معاون سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری بندرعباس گفت: عملیات 

ایمن سازی این ساختمان ادامه دارد.

زنگ نماز در برنامه مدارس گنجانده شد
بخشنامه تقویت و توسعه فرهنگ اقامه نماز ابلاغ و زنگ نماز 
در متن برنامه رسمی روزانه مدارس در تمامی دوره ها و پایه های 
تحصیلی به مدت ۳۰ دقیقه درج شد. ایسنا از قول وزیر آموزش و 
پرورش به بیان انتظارات از مدیران کل به عنوان رئیس شورای اقامه 
نماز استان در این بخشنامه پرداخت. ماموریت های ابلاغی رئیس 
جمهور و تفاهم نامه منعقد شده با ستاد مرکزی اقامه نماز کشور و 
همسو با برنامه فراگیر پرورشی و فرهنگی »تقویت و توسعه فرهنگ 
اقامه نماز« به عنوان اولویت فعالیت های پرورشی مدارس در سال 

تحصیلی ۱۴۰۲ـ ۱۴۰۳ بیان شده که بخشی از آن در ذیل آمده:
  تشکیل منظم شورای اقامه نماز استان و ادارات آموزش و 
پرورش به منظور پیگیری، رصد و پایش فعالیت محوری اقامه نماز 

در برنامه فراگیر پرورشی و فرهنگی
  مردمی سازی و مشارکت حداکثری اولیای دانش آموزان در 

جهت بهبود فعالیت های اقامه نماز مدارس
  جلب مشارکت سازمان تبلیغات اسلامی، ستاد رسیدگی به 
امور مساجد، ستاد اقامه نماز، کانون های فرهنگی هنری مساجد، 
همکاران فرهنگی و اولیاء و معتمدان محلی در تعیین و به کارگیری 

امام جماعت در مدارس
  جذب و هدایت خیرین برای ساخت و تجهیز نمازخانه و سایر 
فعالیت های اقامه نماز مدارس و اجتناب از هرگونه تغییر کاربری 

نمازخانه های مدارس
  توجه ویژه مدیران مدارس به اجرای برنامه های اقامه نماز و 
تشویق و ترغیب همکاران و دانش آموزان برای حضور حداکثری در 

صفوف نماز جماعت
  برقراری تعامل پویا، سازنده و اثربخش میان مدارس، مساجد، 
خانواده و جامعه محلی با تاکید بر اجرای طرح پیوند سه میم )منزل، 
مدرسه و مسجد( با شعار »نماز و نسل نو« با تمرکز بر نقش مدرسه، 

دانشگاه و مسجد
  برگزاری دوره های آموزش و توانمندسازی مدیران مدارس، 
معلمان و مدرسان خانواده با اولویت موضوع مهارت های دعوت به 
نماز دانش آموزان و ارائه آموزش های لازم برای ترغیب و تشویق 

دانش آموزان و اولیای آنها با همکاری ستاد اقامه نماز
  برنامه ریزی جهت برگزاری باشکوه برنامه »نور چشم« با 
اجرای فعالیت های فرایند محور آموزش عملی نماز، آشنایی با تقلید 
و مرجعیت، برگزاری جشن تکلیف، نماز جماعت، جلسات گفتمان 
دینی و در نهایت تجلیل از فعالان اقامه نماز در سطوح مختلف با 
برگزاری اجلاس های نماز دانش آموزی با مشارکت استانداری و 

ستاد اقامه نماز استان

گرانی مصالح ساختمانی
قیمت مصالح ساختمانی سر به فلک کشیده است. امروز 
اگر یک جنسی را نخریم فردا این جنس را باید  با قیمت 
بالاتری خریداری کنیم. چرا مسئولان کاری می کنند که 
مردم اجناس را در مغازه ها و یا در خانه های خود احتکار کنند.
شریفی از گیلان

پمپ بنزین
بارها شده در پمپ بنزین ها به عنوان اینکه پول خرد ندارند 
مبلغی از پول را بر می دارند. چرا مسئولان جایگاه فکری به 

حال پول خرد در این اماکن نمی کنند.
اسدی از تهران 

ازدحام بیماران 
وقتي به درمانگاه هاي بیمارستان هاي تامین اجتماعي 
مراجعه مي کنیم، با ازدحامي مواجه مي شویم که باعث اتلاف 
وقت مردم مي شود. همچنین مراجعه کنندگان به مراکز 
درماني دولتي از دیرآمدن پزشکان به محل هاي کارشان 
گلایه مندند. آیا مسئولان وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکي نظارتي بر عملکرد بیمارستان هاي دولتي دارند؟
صمدی از تهران 

آرمان ملی: قول ها و وعده های مسئولان در خصوص 
کاهش و رفع مشکل کمبود معلم در مدارس کشور از 
موعد مقرر خود عبور می کنند و هنوز هم برخی مدارس در 
کشور بدون معلم هستند؛ مشخص نیست دانش آموزان به 
کلاس های درس می روند و به در و دیوار نگاه می کنند یا اصلا 
کلاس نمی روند، آیا راهکارهایی نظیر همین شبکه شاد که 
برای بچه مدرسه ای ها در دوره کرونا راه اندازی شد برای این 
کودکان و نوجوانان هم در نظر گرفته شده است تا از طریق 
مجازی و مادامی که معلم ندارند، از درس خواندن باز نمانند؟ 
به نظر این اتفاق نیفتاده و نخواهد افتاد چرا که عمده این 
مدارس بدون معلم در مناطق محروم هستند و طبیعی است 
این کودکان اگر قرار باشد به طور مجازی به تحصیل بپردازند، 
مثل همان دوره کرونا و تعطیلی مدارس از امکانات و ابزار لازم 
برای رفتن به فضای )از آن ها بهتران(؛ همان فضای مجازی، 

برخوردار نخواهند بود. 
به نظر آموزش و پرورشی که همیشه با چالش ها و 
گرفتاری هایی از جمله کمبود و نبود مدرسه برای مناطق 
محروم و نیز مواردی مثل باز ماندن از تحصیل و... مواجه بوده، 
حالا در حل و رفع این مشکل جدید خود مانده است و مهر 
ماه )ماه خاطره انگیز آغاز سال تحصیلی( به پایان رسیده اما 
برخی مدارس هنوز معلم ندارند. این آموزش و پرورش جدید 
به ریاست رضامرادصحرایی که بر کرسی وزارت نشسته، از 
همان آغاز با چالش هایی مواجه بود. با استعفای یوسف نوری، 
وزیر سابق، مرادصحرایی سر کار آمد؛ او هم با وعده هایی هم 
برای معلمان و بحث رتبه بندی آن ها و هم برای دانش آموزان. 
یکی از وعده های مرادصحرایی در خصوص کمبود معلم بود 
که با آغاز مهر و خالی ماندن مدارس، صدای آن بیشتر در بوق 
ناکارآمدی ها و نابسانی های حوزه آموزش و پرورش پیچید 
و همزمان با اخباری نظیر اینکه ۲۳ هزار کلاس درس در 
ایران معلم ندارد و خبرهای ریز و درشت دیگر از چهارگوشه 
ایران، موعد قول مرادصحرایی هم مبنی بر اینکه تا نیمه مهر 
ماه مشکل حل خواهد شد، گذشت. همزمان اخباری از عدم 
تمایل برخی معلمان برای رفتن به مناطق بسیار محروم، 
عدم صلاحیت سربازمعلم ها و کلاس های درس با نزدیک 
به ۵۰ دانش آموز منتشر شد و کارشناسان و وزرا و معاون 
وزرای پیشین شروع به انتقاد کردند که بازی با سلامت 
روح و روان دانش آموز است و این نوع جدیدی از بازماندن 

از تحصیل است .
اما همزمان با این اتفاقات، نماینده های مجلس و ازجمله 
خود محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس هم تذکرات و 
دستوراتی صادر کردند که ظاهرا آن ها هم به جایی نرسیده 
چراکه روز گذشته جلسه ای غیر علنی در مجلس در خصوص 

وضعیت مدارس برگزار شد. مثل اینکه نمایندگان، ساعت 
6 و ۴۵ دقیقه صبح پیش از آغاز جلسه علنی برای بررسی 
وضعیت مدارس جلسه گذاشتند که با توجه به خالی بودن 
برخی از کلاس های درس از معلم، زمینه بررسی وضعیت 
نیروی انسانی وزارت آموزش و پرورش هم فراهم شود. آنچه از 
فحوای این جلسه برمی آید که در ادامه گزارش آن را بازخوانی 
خواهیم کرد، به وعده دولت رئیسی برای رفع کمبود معلم 
در مدارس اشاره کرده و طرح این سوال برای خوانندگان 

و شنوندگان که آیا بازنشستگان دوباره استخدام می شوند؟

  بازنشسته ها برپا
اما در این جلسه که در صحن مجلس برگزار شد، گویا رضا 
مرادصحرایی وزیر آموزش و پرورش، میثم لطیفی رئیس 
سازمان اداری و استخدامی و داوود منظور رئیس سازمان 
برنامه و بودجه کشور حضور داشته اند. بعد از جلسه غیر 
علنی برای کمبود نیروی انسانی در وزارت آموزش و پرورش، 
محمدرضا میرتاج الدینی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس در گفت وگویی که با مهر داشت، توضیح داد که 
موضوع مطالبات بازنشستگان و شاغلان آموزش و پرورش 
و همچنین مشکلات این وزارتخانه در تأمین معلم در سال 
جدید تحصیلی مدارس مورد بررسی قرار گرفته. به گفته او: 
در این جلسه بر این موضوع تاکید شد که باید برای سال های 
آینده از الان برنامه ریزی جدی شود و نسبت به بهره مندی 
از تجارب بازنشستگان آموزش و پرورش برنامه ریزی مفصل 
شود و نه فقط برای امسال، بلکه برای چند سال با آنان قرارداد 
بسته و از تجارب بازنشستگان آموزش و پرورش استفاده شود. 
میرتاج الدینی تاکید کرد که قرار است نسبت به جذب معلم 
و تقویت دانشگاه فرهنگیان اقدام شود. وزیر آموزش و پرورش 
هم مباحثی را درباره کاستی ها و مشکلات وزارت آموزش و 
پرورش مطرح کرد و مجلس هم تاکید کرد که نسبت به تأمین 
منابع لازم و کمک برای جذب معلمان جدید از طریق دانشگاه 

فرهنگیان و سایر موارد کمک خواهد کرد. 
در ادامه اظهارات نماینده های حاضر در جلسه مذکور، 
آموزش  کمیسیون  سخنگوی  فلاحی،  احمدحسین 
و تحقیقات مجلس هم به تسنیم گفته که با توجه به 
کم کاری های دولت گذشته در حوزه تربیت معلم با استفاده 
از ظرفیت دانشگاه فرهنگیان این انتظار از دولت سیزدهم بود 
که از ماده ۲۸ اساسنامه دانشگاه فرهنگیان استفاده کند تا 
بحران کمبود معلم که امروز آموزش و پرورش را تحت شعاع 
خود قرار داده به شکل مقطعی برطرف شود. به گفته او: بر 
اساس ماده ۲۸ اساسنامه دانشگاه فرهنگیان در صورتی که 
نظام آموزش کشور به شکل اضطراری با کمبود معلم روبه رو 

شده باشد، این وزارت آموزش و پرورش می تواند به جذب 
رسمی فارغ التحصیلان دانشگاه های دیگر در رشته های 
خاص علوم انسانی اقدام کند. البته پیش زمینه جذب این 
فارغ التحصیلان باید گذراندن یک دوره فشرده یک ساله 
باشد. فلاحی گفته: متاسفانه دولت سیزدهم علاوه بر اینکه 
از این ظرفیت استفاده نکرد، در حوزه به کارگیری معلمان 
بازنشسته برای گذراندن وضعیت بحران نظام آموزشی 
نیز اهمال کرد. او توضیح داده که وزارت آموزش و پرورش 
باید به جای بستن قراردادهای یکساله با معلمان بازنشسته، 
ابتدا ضمن طی مراحل بازنشستگی آنها، تمام حق و حقوق 
بازنشستگی شان را هم پرداخت می کرد و پس از آن فراخوانی 
را صادر می کرد تا معلمانی که تمایل به ادامه همکاری دارند، 
به مدت ۵ سال همکاری خود با آموزش و پرورش را ادامه 
دهند اما متاسفانه این مسئله در دو سال گذشته با عدم اهتمام 
مسئولان وزارت آموزش و پرورش و همچنین عدم همکاری 
سازمان برنامه و بودجه و سازمان اداری و استخدامی برای 

تخصیص اعتبارات مورد نیاز، روی زمین مانده است. 
سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس همچنین گفته: وزیر 
آموزش و پرورش و روسای سازمان های اداری و استخدامی 
و برنامه و بودجه در پایان نشست غیرعلنی این وعده را دادند 
تا با توجه به آغاز سال تحصیلی، هرچه زودتر مشکل حق 
التدریسی معلمان بازنشسته و خرید خدمت حل شود تا 
این افراد با دلگرمی به کار خود ادامه دهند. همچنین رئیس 
مجلس نیز به کمیسیون آموزش دستور داد تا این مسئله به 

طور ویژه از سوی کمیسیون پیگیری شود. 

  با پای پیاده
اگر سری به مدارس دولتی زده باشید خصوصا در مناطق 
محروم، خواهید دید که دانش آموزان دیگر مثل گذشته شوق 
رفتن به مدارس را ندارند؛ شوقی که آنها را ترغیب می کرد 
حتی کیلومترها پای پیاده راه بروند تا به مدارسی برسند که 
در محل زندگی شان از وجود آنها محرومند، مثل کوکان و 
نوجوانان بلوچ سوار بر ماشین های سوخت بر اگر سر راهشان 

سبز شود وگرنه همان پای پیاده که گفتیم...
حسابش را کنید با همین پاهای پیاده خود را به مدرسه ای 
برسانید که آن هم معلم ندارد؛ چه حسی به شما دست 

می دهد؟
 مشخص نیست که آیا راهکار جدید برای رفع کمبود 
نیروی انسانی در مدارس همیشه محروم ایران موثر واقع 
خواهد شد یا نه! به هر صورت دانش آموزان منتظر می نشینند 
تا ببینند نتیجه جلسات علنی و غیر علنی مجلس چه 

می شود؟
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دانشگاه

در استان

در مدرسه

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

»آرمان ملی« با نگاهی به وعده های مرادصحرایی در خصوص کمبود نیروی انسانی به فراخوان بازنشسته ها  اشاره کرده؛

 بازنشسته ها برپا

 کنکور 5 سال دیگر
 حذف می شود؟

عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی در پاسخ 
به این سوال که کنکور ظرف چند سال آینده 
حذف خواهد شد گفت: من امیدوارم ظرف ۵ 
سال آینده دیگر کنکور نداشته باشیم. ابراهیم 
سوزنچی با حضور در برنامه فرامتن شبکه افق 
گفت: با تشکیل سازمان ملی سنجش و ارزشیابی 
آموزش از نظر نهادی، مقاومت برای حذف کنکور 
بسیار کاهش پیدا خواهد کرد. او ادامه داد: 
امیدوارم ظرف چند سال آینده کنکور جای خود 

را به امتحانات نهایی دهد.

اتباع خارجی کارت هوشمند 
هویتی-بانکی می گیرند

ایسنا نوشت: یک عضو کمیسیون تلفیق 
مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: با تشکیل 
سازمان ملی مهاجرت از این پس به جای آنکه 
اتباع خارجی از ۱۷ کارت شناسایی برخوردار 
شوند یک کارت دریافت خواهند کرد که یک 
طرف کارت بانکی و یک طرف آن کارت هویتی 
اتباع خارجی خواهد بود. عبدالحسین ابوترابی 
در جریان جلسه علنی دیروز مجلس شورای 
اسلامی و بررسی بندی از لایحه برنامه هفتم 
توسعه که به تشکیل سازمان ملی مهاجرت باز 
می گشت، بیان کرد: اکنون شمار اتباع خارجی 
در کشور ما از ۷۲ کشور دنیا بیشتر است. اکنون 
ما اداره کل اتباع خارجی در وزارت کشور داریم 
و ۲۴ دستگاه به اتباع خارجی خدمات ارائه 
می دهند. پراکندگی دستگاه های ارائه کننده 
خدمات به این اتباع خارجی منجر شده تا امور 
آنها آن طور که باید و شاید ساماندهی نشود. 
اکنون بیش از ۱۷ دستگاه کارت شناسایی به 
اتباع خارجی ارائه می کنند و اتباع خارجی با 
تعدد کارت های شناسایی مواجه هستند. او 
در ادامه اظهار کرد: هدف این است که در یک 
دستگاه و با مدیریتی واحد به اتباع خارجی 
خدمات ارائه شود که به راحتی قابل رصد باشد. 
هم هویت این افراد قابل شناسایی است و هم 
امور آنها ساماندهی می شود. در تمام کشورهای 
پیشرفته اینگونه است. نماینده مردم نجف آباد 
در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: بر اساس 
این مصوبه در معاونت وزارت کشور سازمان ملی 
مهاجرت تشکیل می شود و همه تصمیم گیری ها 
در خصوص اتباع خارجی ذیل یک مدیریت 
واحد صورت می گیرد. به جای آنکه ۲6 دستگاه 
در خصوص اتباع خارجی تصمیم گیری کرده 
و ۱۷ کارت برای اتباع خارجی صادر شود یک 
کارت برای اتباع خارجی صادر خواهد شد که 
یک طرف آن کارت هویتی و یک طرف آن کارت 

بانکی برای اتباع خارجی خواهد بود.

 تجمع بازنشستگان کارگری
 در چند شهر

بازنشستگان در چند شهر کشور خواستار 
اجرای صحیح مواد ۹6 و ۱۱۱ قانون تامین 
اجتماعی و ترمیم مستمری ها شدند. به گزارش 
ایلنا، روز )۳۰ مهر ماه( جمعی از بازنشستگان 
کارگری در شهرهایی مانند کرمانشاه، اهواز ، 
شوش و هفت تپه در اعتراض به وضعیت معیشتی 
خود مقابل سازمان تامین اجتماعی جمع شدند. 
خواسته  این بازنشستگان، ترمیم مستمری و 
دریافت حقوق بالاتر از خط فقر، برخورداری از 
خدمات درمانی رایگان، ارتقای خدمات رفاهی 

و اعاده  استقلال سازمان تامین اجتماعی است.

بلاتکلیفی کارگران آق دره
کارگران آق دره می گویند: هنوز زمان دادگاه 
پرونده آق دره مشخص نشده است. شماری از 
کارگران آق دره در آذربایجان غربی در تماس با 
ایلنا، از انتظار برای برگزاری دادگاه دوم حدود 
۳۰ نفر از اهالی و کارگران آق دره خبر دادند؛ 
دادگاه اول این افراد برگزار شده اما هنوز زمان 
دادگاه دوم ابلاغ نشده است. در مردادماه به 
دلیل یک درگیری در معدن سنگ  آق دره، 
حدود ۳۰ نفر دادگاهی شدند. حالا کارگران 
آق دره با تاکید بر اینکه مشاجره بر سر کار صورت 
گرفته، خواستار تبرئه  تمام متهمان پرونده 
هستند. این کارگران در عین حال از خاتمه  
قرارداد کارگری تعدادی از کارگران معدن 
سنگ آق دره خبر دادند و گفتند: قرارداد برخی 
از این کارگران پایان شهریور به پایان رسیده 
است؛ ضمناً بخشی از مطالبات مزدی مربوط به 
تابستان این کارگران هنوز پرداخت نشده است. 
به گفته آن ها، کارگران معدن طلای آق دره نیز 
نگران امنیت شغلی خود هستند و از تعدیل 
و بیکاری می ترسند؛ قراردادها موقت است و 

احتمال عدم تمدید آن ها بالاست.

نگرانی کارگران پشم شیشه ایران 
یک فعال کارگری در شیراز اعلام کرد: 
مشکلات آلایندگی کارخانه پشم شیشه ایران، 

امنیت شغلی کارگران را به خطر انداخته است.
یک منبع کارگری با اشاره به اینکه فشارهای 
زیست محیطی برای جابجایی محل کارخانه 
باعث افزایش مشکلات کارخانه پشم شیشه 
ایران که در میدان احمد آباد شیراز واقع شده 
است، به  ایلنا گفت: چندین سال است مسئولان 
محیط زیست با شکایت اهالی ساکن در شیراز، 
کارخانه پشم شیشه ایران را آلاینده اعلام 
کرده اند و بر این اساس باید محل این واحد 
تولیدی به خارج از شهر به یک محیط صنعتی 

جابجا شود.

 یک نماینده مجلس گفته: آموزش و پرورش باید فراخوانی صادر می کرد تا معلمان بازنشسته ای که 
تمایل به ادامه همکاری دارند، به مدت ۵ سال همکاری خود با آموزش و پرورش را ادامه دهند

نگاهی به عملکرد شهرداری از بالن های خطرناک قرمز تا »فروغ«ی  که حجاب نداشت؛ 

سهرابی که سپهری نبود 
آرمان ملی: ماه ها و هفته های اخیر خبرهایی از شهرداری 
تهران منتشر شد و به گوش رسید که به همین سادگی 
نمی توان از کنار آن عبور کرد. اخباری که بعضا  طنز به نظر 
می آیند یا با سیاست ها و خط مشی قبلی مدیران شهری و 
بعضا مدیران کل و مسئولان رده بالای کشوری در تناقض 
بوده اند و در مواردی به شهروندان ازجمله کودکان آسیب 
زده اند. بالن های قرمز و جذابی که شهرداری بر آسمان 
بخش هایی از تهران رها کرد تا نشانی تبلیغاتی درباره 
پروژه های در حال احداث باشد که به خاطر گاز هلیومی که 
درون آن بود باعث سوختگی 6 کودک شد! حتما تابلوهای 
تبلیغاتی جدید را با عکس هایی از مفاخر ادب و فرهنگ ایران 
در گوشه هایی از شهر تهران دیده اید و حتما عکس بدون 
روسری فروغ فرخزاد شاعر بنام ایران هم به چشمتان خورده 
آن هم در شرایطی که بحث حجاب یکی از خط قرمزهای 
مقرراتی است. از طرفی عکسی از سهراب سپهری که در 
واقع سهراب نیست و بازیگری در یک فیلم در نقش اوست 
و این سوال که این همه بی دقتی در نصب و توزیع بنر ها از 

کجا می آید؟
در کنار همه این موارد که همراه با توضیح اعضای شورا در 
جلسه دیروز به آن خواهیم پرداخت، بحث های دیگری هم 
از بی مبالاتی مدیریت شهری تهران دیده و رسانه ای شده 
از جمله حادثه خلازیر، استفاده از غیراصولی ترین روش 
برای تخریب ساختمان ها و فوت ۵ نفر در مرداد ۱۴۰۲و 
چندین  مورد حادثه که منجر به قطع عضو کودکان وآسیب 
به شهروندان در پله برقی ها شد عدم صدور هشدار و تخلیه 
به موقع مردم از منطقه؛ قبل از سیل امامزاده داوود در مرداد 
۱۴۰۱ و ماجرای ترمیم مزار نیما یوشیج در بهمن ۱۴۰۰ با 

حک کردن نام علیرضا زاکانی!
در کنار آن صحبت های عجیبی از زاکانی هم مورد توجه 
قرار گرفته از جمله اینکه: تا ۲ ماه آینده معتاد متجاهر در 
تهران نخواهیم دید در آذر ۱۴۰۰، انتصاب سه نفر در یک 

پست، مهر ۱۴۰۲، اعتراض عضو شورای شهر به دخالت پدرِ 
داماد زاکانی، فیش حقوقی ۴6 میلیونی حراست شورای شهر 
در فروردین ۱۴۰۲، خودزنی یکی از شهرداران مناطق که با 
نامه پزشک قانونی برملا شد در اردیبهشت ۱۴۰۱ و انتصاب 
داماد در سمت دستیار ویژه شهردار تهران در آبان ۱۴۰۰ را 

هم اضافه کنید. 
  کودکانی که در تبلیغات شهرداری سوختند

در توضیح بالن های قرمز و تبلیغاتی شهرداری تهران، 
خبرآنلاین در گزارشی که به گاف های شهرداری تهران در 
ماه های اخیر پرداخته، نوشت: طبق اعلام شهرداری تهران، 
وجود هر کدام از بالن های قرمزرنگ در سطح شهر و در 
تمام مناطق تهران، نماد یک »کارگاه عمرانی« برای یکی 
از پروژه های در دست ساخت است و شهروندان مناطق 
مختلف با دیدن این بالن ها متوجه می شوند که یک خدمت و 
امکان جدیدی به شهر تهران و به منطقه آنها اضافه می شود. 
اما به تازگی، ترکیدن یکی از بالن های قرمز در محله چیتگر 

تهران باعث سوختگی 6 نوجوان شده است.
   کو سهراب واقعی؟

اخیراً شهرداری تهران بیلبوردهایی را از تصاویر شاعران 
همراه با شعرهایشان در محدوده خانه- موزه نیما یوشیج 
نصب کرد که برخی از آنها دچار خطا و اشکال بودند؛ از جمله: 
استفاده از تصویر »علی  قوی تن«، کارگردان سینما، به جای 
سهراب سپهری، استفاده از عکس بدون حجاب فروغ فرخزاد 
و.... این رخداد واکنش های زیادی را در فضای حقیقی و 
مجازی در بر داشت که سازمان زیباسازی شهر تهران را 
برانگیخت تا در رابطه با اشتباه صورت گرفته در مورد تصویر 
سهراب سپهری و فروغ فرخزاد توضیحاتی را ارائه کند: »در 
کمپین شهر شعر با نظارت جمعی از شاعران کشور از حدود 
۱۲۰ شاعر برجسته معاصر، اشعاری انتخاب و اکران شد که 
مورد استقبال قرار گرفت، لازم است توضیح بدهیم که عکس 
فروغ فرخزاد با حجاب و تصویر سهراب سپهری به اشتباه از 

بازیگر نقش این شاعر انتخاب شده بود.«
  توضیح برای حواشی عکس فروغ و سایر موارد

علیرضا نادعلی، عضو شورای شهر تهران در حاشیه 
یکصد و هشتاد و پنجمین جلسه علنی شورا که روز گذشته 
برگزار شد در جمع خبرنگاران با اشاره به تبلیغات سازمان 
زیباسازی در سطح شهر تهران گفت: به عنوان کسی که در 
ادوار مختلف در حوزه فرهنگی فعالیت کردم هیچ گاه چنین 
تولیدات و تنوع تولیدی را در بخش فرهنگی در سطح شهر 
ندیده ایم. البته وقتی حجم کار بالا می رود ممکن است 
اشتباهاتی نیز رخ دهد.  او که سخنگوی شورای اسلامی 
شهر تهران هم هست با بیان اینکه برخی می گویند چرا 
تمام سلایق را پوشش نمی دهیم و همان ها چرا نمی گویند 
که اشعار فروغ فرخزاد در سطح شهر به نمایش گذاشته 
شده است؟ تأکید کرد: عده ای چوب لای چرخ می گذارند 
که سیستم خسته شود. اینکه از تمام خطوط قرمز عبور 
نکنیم کار سختی است. نادعلی با اشاره به  مصدومیت شش 
نفر در منطقه ۲۱ به دلیل نصب بالن های قرمز رنگ ویژه 
کارگاه های عمرانی در سطح شهر تهران هم گفت: نصب 
بالن ها در سطح شهر کار خلاقانه ای بود تا مردم بدانند کار در 
حال انجام است؛ اما نوع گاز در این بالن ها اشتعال پذیر بود و 
باید ضریب ایمنی در آن لحاظ می شد. در یک نقطه محصور 
کودکان از فنس ها عبور کردند و چون گاز بالن کاهش یافته 
بود سقوط می کند و منجر به سوختگی کودکان می شود 
که بلافاصله به مراکز درمانی منتقل و پیگیری های لازم 

صورت می گیرد. 
  وعده های احمدی نژاد

گزارش را با یکی از وعده های عجیب زاکانی که تداعی 
کننده برخی وعده های محمود احمدی نژاد مثل پر کردن 
یک شبه چاله چوله های شهر است، به پایان می بریم؛ که تا 
۲ ماه آینده معتاد متجاهر در تهران نخواهیم دید و این گفته 

مربوط به آذر ۱۴۰۰ است. 


